

Amir Khadir, né le 12 juin 1961 à Téhéran (Iran), est un physicien de formation, médecin spécialisé en microbiologie et maladies infectieuses, et homme politique québécois d'origine iranienne.

Il est membre et ancien porte-parole du parti politique de gauche Québec solidaire. Il a été député de la circonscription de Mercier à l'Assemblée nationale du Québec de 2008 à 2018.

Par le passé, Khadir a également été candidat pour l'Union des forces progressistes et pour le Bloc québécois. Il est actif au sein de la section canadienne de Médecins du monde et de la Coalition des médecins pour la justice sociale.

-----

Amir Khadir, born on June 12, 1961, in Tehran (Iran), is a trained physicist, a physician specializing in microbiology and infectious diseases, and a Quebec politician of Iranian origin.

He is a member and former spokesperson of the left-wing political party Québec solidaire. He served as the Member of the National Assembly (MNA) for the Mercier riding from 2008 to 2018.

In the past, Khadir was also a candidate for the Union des forces progressistes and the Bloc Québécois. He is active in the Canadian branch of Doctors of the World and in the Coalition of Physicians for Social Justice.